
Reakcia na vyjadrenie predsedu súdnej rady k  prácam na  etickom kódexe  

 

Dňa 13.09.2023 bol na stránke súdnej rady zverejnený príspevok, ku ktorého autorstvu sa hlási 

predseda súdnej rady, s názvom Predčasné voľby, mastné fľaky po sudcoch a „piata kolóna.“ 

https://www.sudnarada.gov.sk/data/files/1929_ts_13092023_jm.pdf?csrt=5495863153425489

662 

V príspevku je uvedené, citujem: „Piatou kolónou“ by nemala byť ani súdna rada   

„Žiada sa ešte dodatok. V čase, keď bolo zrejmé, že budú predčasné voľby koncom septembra 

2023, sme v stálej etickej komisii súdnej rady uvažovali o prijatí nového etického kódexu. 

Od členky súdnej rady D. Jelínkovej Dudzíkovej som dostal mail (mám ho v archíve a bol 

adresovaný aj ostatným), v ktorom požadovala, aby sme prijímanie takého aktu odložili 

po voľbách. Po nich sa budú podľa nej meniť šiesti členovia súdnej rady – zjavne myslela na 

tých, ktorých nominovali Národná rada a vláda. Takže máme čakať na nových členov súdnej 

rady. Po voľbách. Určených novým parlamentom a čerstvou vládou. A to nebudú, ako nás táto 

členka súdnej rady – a nielen ona – častuje hanlivým výrazom „politickí nominanti“? Alebo to 

budú prijateľní politickí členovia súdnej rady? Ťažká schizofrénia. Ale nebezpečná tým, že 

zmena politických pomerov by mala podľa všetkého priniesť takých politických aktérov v 

súdnej rade, ktorí by mohli otvoriť stavidlá aj pre implementovanie teraz hlasno vyslovovaných 

hrozieb konkrétnym sudkyniam a sudcom.“ 

K vyššie uvedenej informácii uvádzam nasledovné: Dňa 25.11.2022 bol doručený členom 

Stálej etickej komisie návrh etického kódexu členov súdnej rady vypracovaný kolegyňou 

Berthotyovou. Dňa  16.12.2022 som zaslala všetkým členom Stálej etickej komisie 

pripomienky k tomuto návrhu. Nakoľko zaslané pripomienky zásadného charakteru neboli 

akceptované,  vypracovala som vlastný protinávrh znenia etického kódexu členov súdnej rady, 

ktorý bol dňa 04.01.2023 zaslaný všetkým členom Stálej etickej komisie, pričom v tom čase 

bol jej členom aj predseda súdnej rady. Uvedený návrh bol následne zaslaný všetkým členom 

súdnej rady ako aj sudcom v sudcovskej pošte, a prikladám ho aj v prílohe. 

Predseda súdnej rady mailom zo dňa 10.januára 2023  navrhol prerušenie prác na uvedenom 

kódexe do júna 2023, vzhľadom na to, že sa pripravoval Kódex správania sa členov súdnych 

rád Európskej siete súdnych rád. S týmto návrhom na prerušenie prác som súhlasila. 

Kódex správania členov súdnych rád Európskej siete súdnych rád zobrala súdna rada na 

vedomie uznesením č. 292/2023 z 21.júna 2023 

(https://zasadnutia.sudnarada.sk/data/att/13748.pdf). 

Od 21.júna 2023 nedošlo k žiadnemu progresu vo vzťahu k etickému kódexu členov súdnej 

rady SR.  Predsedníčkou Stálej etickej komisie, ktorá jej činnosť riadi, nie som ja, ale kolegyňa 

Berthotyová.  

Vo vzťahu k etickému kódexu sudcov SR je potrebné uviesť, že tento má na starosti iná komisia, 

pod vedením kolegyne Berdisovej. Nie som členkou tejto komisie, práce na uvedenom kódexe 

nie som spôsobilá ovplyvniť. Žiaden oficiálny výstup z uvedenej komisie ohľadom znenia 

nového sudcovského etického kódexu nebol  dosiaľ predmetom zasadnutia súdnej rady. 

https://www.sudnarada.gov.sk/data/files/1929_ts_13092023_jm.pdf?csrt=5495863153425489662
https://www.sudnarada.gov.sk/data/files/1929_ts_13092023_jm.pdf?csrt=5495863153425489662
https://zasadnutia.sudnarada.sk/data/att/13748.pdf


Z vyššie uvedeného vyplýva, že v prácach na etickom kódexe členov súdnej rady som 

postupovala aktívne a bezprieťahovo, ako aj to, že ohľadom nového sudcovského etického 

kódexu, tento je mimo sféry môjho vplyvu. 

V prílohe: návrh etického kódexu 

 

V Bratislave, dňa 13.septembra 2023 

Dana Jelinková Dudzíková 

 

 


